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Verslag algemene vergadering 

Donderdag 8 november 2018 

 “Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene 
vergadering.” 
 

Aanwezige effectieve leden: Filip Bolleire, Heidi Bottu, Huig Deneef, Mark 
Hanssens (ondervoorzitter), Joëlle Hauglustaine, Ingrid Hofkens, Marcel Jonckers 
(voorzitter), Caroline Meyers, Annemie Van Aerschot, Tom Van Elst, John 
Vankeijenberg, Roger Wouters (12/18) 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: Tom Roovers (schepen van leefmilieu), 
Berty Goudriaan (milieudienst), Helene Kinnaert (CD&V), Tim Mallants (Tienen 
Vooruit)  
Bijkomend: Paul De Cort, volgende schepen 

Verontschuldigde effectieve leden: Ingrid De Tandt, Roger Engelbosch, Raf Nilis, 
Maria Tollet 

Verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Peter Claessens (omgevings-
ambtenaar) 

Niet-verontschuldigde stemgerechtigde leden: Roger Daenen, Alexander 
Vandermeulen 

Niet-verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Marc Ylen (SP.A), Joël 
Dereze (Vlaams Belang), Theo Herbots (Open VLD), Chris Strijckmans (Groen), 
Lucia Dewolfs (N-VA) 

 

oOoOoOo 

1. Verwelkoming 

De MAR-voorzitter verwelkomt namens de leden Paul De Cort, de nieuwe schepen 
van milieu.  Hij is verkozen voor Groen en zal vanaf januari de taak van schepen 
voor leefmilieu overnemen.  Hij is gepensioneerd huisarts en eveneens actief binnen 
Natuurpunt.  Voor deze vergadering ziet hij zichzelf als waarnemend lid van de MAR, 
maar wil zeker de werking mee ondersteunen. 



 29 november 2018  2/7 

De voorzitter stelt kort de MAR-organisatie en -werking voor.  De MAR-leden stellen 
ze zich kort voor aan de nieuwe schepen. 

2. Verslag vorige vergadering 

Het verslag van de vorige vergadering dd. 4 november wordt goedgekeurd.  Er zijn 
geen opmerkingen.  De nieuwe schepen was bijkomend wel geïnteresseerd in het 
verslag van 6 september omdat dit een speciale meeting was.  Dit verslag staat zoals 
alle verslagen ter inzage op de website van de stad, maar zal naar de schepen 
worden doorgestuurd. 

Volgende data voor de vergaderingen van 2019 worden vastgelegd: 
10 januari (in De Gors)  6 juni 
7 februari    5 september 
14 maart    3 oktober 
4 april     7 november 
2 mei     5 december 
 

Omdat er momenteel 3 vacante plaatsen zijn in de MAR, worden nieuwe 
kandidaturen gevraagd.  Er zijn momenteel reeds 6 nieuwe kandidaten. 
De kandidaturen zullen de volgende vergadering geëvalueerd worden en volgens het 
aantal vacatures zullen nieuwe leden gekozen worden, de anderen komen in een 
reserve. 

Aan de huidige leden wordt gevraagd om voor de volgende vergadering een notaatje 
te sturen of ze nog in de MAR willen blijven en dit omwille van het feit dat na de 
verkiezingen eveneens de MAR opnieuw wordt samengesteld. 

Een aantal leden is er voorstander van om na de hersamenstelling van de MAR de 
statuten en het huiselijk reglement aan te passen om ‘slapende leden’ te vermijden. 
Dit moet met een 2/3 meerderheid gebeuren.  Dit komt op de agenda begin 2019. 
De hernieuwing van het dagelijks bestuur zal wellicht in februari 2019 kunnen 
gebeuren. 

3. Voorjaarsmarkt 2019 

Momenteel wordt binnen de stadsdiensten onderzocht of een voorjaarsmarkt in 2019 
kan worden georganiseerd aan de volkstuintjes in Grimde (wellicht weekend 27 en 
28 april). 

Het is echter nog niet heel zeker, wegens budgettaire redenen, of deze markt zou 
kunnen doorgaan.  Mocht de voorjaarsmarkt toch doorgaan, dan staan allerlei 
activiteiten op het programma, zoals: 

- standjes; 
- workshops; 

- ruilbeurs; 
- etc. (alles wat met groen te maken heeft). 

De organisatoren willen hun voorjaarsmarkt wel linken aan zoveel mogelijk andere 
activiteiten (stadsakker, meenemen in de fietsroute van een ander event etc). 
De MAR wordt gevraagd dit mee te ondersteunen. 
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4. Politietrainingscentrum in Goetsenhoven 

Aan de huidige schepen wordt gevraagd toe te lichten wat de huidige stand van 
zaken is i.v.m. het Politietrainingscentrum in Goetsenhoven en of er compenserende 
maatregelen worden genomen. 

Er zijn al enkele plantacties in Kumtich met de school en met de buurtbewoners 
gepland.  Andere maatregelen zullen wellicht nog volgen.  Er is nog geen beslissing 
i.v.m. maatregelen als compensatie voor vleermuizen.  De bouw van het centrum op 
zich is nog niet voor direct, maar er gaan wel al trainingen door. 

5. Subsidie voor ontharding 

De Vlaamse Overheid, departement Omgeving, heeft een subsidie ingesteld met 
proeftuinen.  Het kan gaan om concrete pilootprojecten waarbij op het terrein een 
kleine of grote oppervlakte onthard wordt of om experimentele processen van 
visievorming op ontharding in een ruimer gebied.  Aanvragen hiervoor moesten deze 
week (week van 5 november) ingediend zijn.  Deze subsidie zou eventueel kunnen 
gebruikt worden voor het project van een gedeeltelijke vergroening van de Grote 
Markt (oostkant Kalkmarkt en Heldensquare). 

Verder is men nog aan het bekijken waar men deze ontharding nog zou kunnen 
invoeren (bijvoorbeeld op bredere trottoirs). 

De vraag wordt gesteld of deze subsidie ook kan gebruikt worden voor voortuintjes of 
geveltuintjes.  Dit zou niet kunnen omdat de subsidiering niet gericht is op 
particulieren.  
De MAR-voorzitter vraagt of de stad zelf op beperkte schaal geen subsidiëring kan 
invoeren voor (gedeeltelijk) herstel van voortuintjes, bijvoorbeeld voor een tiental 
voortuintjes per jaar. 

De schepen noemt dit moeilijk, want veel voortuintjes zijn illegaal verhard.  Een 
subsidie daarvoor instellen is ethisch niet verantwoord.  Vanuit de MAR wordt dan 
gevraagd of het bijvoorbeeld toch niet zou kunnen voor nieuwe eigenaars.  Ook in 
deze materie is het zo dat er alvast meer handhaving moet gebeuren. 

6. Vergroening van de scholen 

In veel scholen is het groen verdwenen, maar er is anderzijds ook een nieuwe 
tendens om scholen te vergroenen.  De provincie stimuleert dit.  De MAR-voorzitter 
vraagt de leden of de MAR hierin een stimulerende rol kan spelen en op welke wijze.   

De MAR-leden staan erg positief tegenover het idee.  Vergroening van scholen 
brengt leerlingen dichter bij de natuur.  Het verbetert de kwaliteit van de 
schoolomgeving en creëert een aangenamere omgeving.  Bomen geven schaduw op 
hete dagen.  Vergroening betekent ook verhoging van biodiversiteit in de 
leefomgeving van de leerlingen. 

Ideeën worden geuit om eventueel een aantal scholen met een paar MAR-leden te 
bezoeken, te trachten directie, personeel en eventueel ouderraden te overtuigen en 
advies te geven over mogelijk aan te planten groen. 
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Vanuit de provincie wordt daarover vrij veel gecommuniceerd, maar dat is door de 
MAR tot nu toe nog niet opgepikt. 
Zo hebben de scholen info gekregen van de provincie. Vanuit een school werd al 
gevraagd of de technische dienst van de stad groen kan aanplanten; maar dat kan 
jammer genoeg niet. 

Misschien kunnen we vanuit de MAR een aantal voorbeelden verzamelen en aan de 
scholen doorgeven (blijkbaar wordt dit echter reeds door de provincie gedaan).  

De leden van de MAR constateren dat er toch nog wat werk aan de winkel is, want in 
de nieuwe school in de Waaibergstraat is er bijvoorbeeld heel weinig groen 
ingeplant. 
Enkele leden van de MAR vinden het persoonlijk haalbaar om een school te 
bezoeken. 
De MAR beslist dit thema even te laten rijpen en in de komende maanden verder op 
te volgen en te onderzoeken hoe actie kan ondernomen worden. 

Misschien kan deze actie ook gelinkt worden aan de vraag inzake veiligheid rond de 
school en een bijkomend onderwerp worden op de contacten van de preventiedienst 
met de scholen. 

De subsidiemogelijkheden moeten worden onderzocht als belangrijk middel om 
scholen te sensibiliseren. 

Er bestaat ook een Facebookgroep waar men inspirerende voorbeelden kan vinden 
over groene schoolpleinen. 

Er was onlangs ook een congres over “Groen maakt gezond”, wist de nieuwe 
schepen te vertellen.  Hij zal proberen om de teksten op de kop te tikken. 

Er zijn erg veel voordelen verbonden aan leven, spelen en werken in het groen.  De 
cognitieve vaardigheden van kinderen worden blijkens onderzoeken verhoogd door 
in het groen te spelen. 

7. Vergroening bedrijventerreinen 

Uit bovenstaande volgt de link naar vergroening van bedrijventerreinen.  De 
milieuadviesraad heeft hierrond reeds actie gevoerd door een inventarisatie van de 
situatie op het bedrijventerrein Grijpen en hierover contact gehad met de POM, maar 
dit heeft nog niet tot resultaten geleid. 

Blijkbaar is de effectieve vergroening van een bedrijventerrein niet of moeilijk 
afdwingbaar alhoewel vergroening met streekeigen soorten opgenomen is in de 
vergunningen.  Het is dus weer een voorbeeld van gebrek aan opvolging en 
sanctionering 

8. Keermuren, een nieuw tendens? 

Recent werden op enkele plaatsen nieuwe en kale keermuren geplaatst waar we als 
MAR eerder groen verhopen.  Dit is weinig esthetisch en verlaagt de 
omgevingskwaliteit. 

8.1 Van Eycken aan de Tramstraat 
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Hier is een groene bufferzone vervangen door keermuren.  Het werkbare oppervlak 
voor het bedrijf is hierdoor vergroot.  De uitbreiding met verminderen van het groen is 
volgens het masterplan van het station mogelijk. 

Wel zal er voor de keermuur een groene strook van 1 m blijven.  Er moeten dus daar 
wel een eerder bescheiden groene aanplant gebeuren, maar een keuze voor een 
vervangend kunstproject is volgens de verleende vergunning ook mogelijk. 

8.2 Keermuur aan de Leeuwerikweg 

Aan bedrijf H&D staat een grote en hoge keermuur waarachter de goederen hoog 
zijn opgestapeld.  Het was verkieslijk dat hiervoor ook wat gevelgroen zou 
gerealiseerd worden. 

9. Keermuren aan de Bergévest 

Deze nieuwe keermuren zullen beschilderd worden (kunstproject) en op termijn, na 
de beëindiging van de wegenwerken, allicht met groen worden ingekleed. 

10. Werken aan stadsvergroening 

Er is noodzaak aan meer groen en dit vooral voor de vogels, want bijvoorbeeld de 
huismus en de mezen doen het heel slecht in de stad (lage aantallen en laag 
broedsucces).  Vandaar dat het belangrijk is om meer groen te hebben.  Misschien 
kan er ook een stappenplan worden uitgewerkt voor de stad Tienen om de 
stadsvogels opnieuw kansen te geven. 

Ook de tuinen zouden kwalitatief moeten verbeterd worden.  In Kortrijk bestaat er 
bijvoorbeeld een tuincoach.  Men moet mensen overtuigen om waardevol groen - 
zoals nectar biedende bloemen en struiken en bessendragers - in de tuinen te 
planten. 

We kunnen er een volledig masterplan rond creëren in de komende maanden.  
Belangrijk is ook te werken aan de communicatie naar de bewoners toe. 

Naar aanleiding van bovenstaande thema ontspint zich een discussie over waar de 
MAR moet op inzetten.  Misschien moet de MAR meer tijd steken om effectief met 
projecten naar buiten te treden.   Mogelijk blijft het binnen de MAR te vaak een 
discussie binnen de eigen kring. 

Het voorbeeld wordt gegeven van in Lubbeek waar men 100 tuinen wilde laten 
vernatuurlijken.   

Er wordt voorgesteld om binnen de MAR telkens één thema te kiezen om aan te 
werken en de krachten niet te veel te versnipperen. 

De voorzitter merkt hierbij op dat er ook gedragenheid moet zijn vanuit de MAR, want 
er komt doorgaans weinig reactie op vragen tot medewerking. 

Een doelstelling voor het nieuwe jaar zou eruit kunnen bestaan om rond een thema, 
eventueel met kleine acties, op langere termijn toch een verschil te maken. 
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Een conclusie kan zijn een werkplan op te stellen rond stadsvergroening en 
biodiversiteit.  Rond zo’n thema kan ook gezocht worden naar samenwerking met 
andere groeperingen. 

11. Variapunten 

11.1 Breekwerf op grens Ezemaal-Meer 

Er wordt betreurd dat de Tiense milieuadviesraad hierover geen standpunt heeft 
bepaald en dus geen advies heeft gegeven.  Dit project ligt net buiten onze 
gemeentegrens.  Hierover is evenwel door de stad een negatief advies gegeven. 

11.2 Opvolging vergunningen 
Vroeger werden MAR-voorzitter en -ondervoorzitter telkens verwittigd van nieuwe 
vergunningsaanvragen klasse I.  Nu krijgt de MAR hierover geen informatie meer.  Er 
wordt verwacht dat MAR-leden continu op zoek gaan om te kijken of er belangrijke 
nieuwe vergunningsaanvragen zijn.  Alle vergunningsaanvragen kunnen worden 
geraadpleegd op volgende website: www.omgeving.geoportaal.be/#/Tienen.   
Hierover zouden beter afspraken gemaakt worden. 

11.3 Stadspark 

In het stadspark werden een aantal jaren geleden (15 jaar?) een stel nestkasten 
geplaatst: een 10-tal voor vogels en 2 voor vleermuizen.  Hiervan zijn de meeste 
verdwenen.  Een paar nestkasten hangen scheef en zouden moeten opnieuw 
bevestigd worden.  Ook kan overwogen worden nieuwe aan te brengen. 

11.4 Geurhinder  

Blijkens onderzoek zou de geurhinder in Tienen wel degelijk van de bezinkingsvijvers 
komen van de suikerfabriek.  Hierover was overleg met de suikerraffinaderij en dit 
wordt verder opgevolgd.  De huidige oplossingen blijken nog niet voldoende, ook 
volgens de milieu-inspectie.  Er is trouwens ondertussen opnieuw geurhinder 
geweest. 

Op één vijver werd geëxperimenteerd met afdekking met plastic schijfjes. 

Het is niet uit te sluiten dat er ook andere oorzaken van geurhinder zouden zijn.  De 
oorsprong van geur vaststellen is een moeilijke materie. 

11.5 Problemen met vogels 

Er werd gemeld dat de eenden op de Gete in Tienen erg veel eten krijgen van een 
aantal goedbedoelende mensen.  Mogelijk heeft dit gevolgen qua vervuiling.  
Bovendien is (nat) brood geen ideale voeding voor die dieren.  Vanuit de MAR zou 
hierover een artikeltje kunnen verspreid worden. 

Er kwamen ook berichten van vogelsterfte door het aanvliegen van de 
hoogspanningslijn aan de Anemonenlaan.  Het is wenselijk dat de netbeheerder 
gevraagd wordt om spiralen of ballen aan te brengen, ook op de passage van de 
bezinkingsbekkens / Tiens Broek in de Getevallei, waar grote concentraties leven 
van vogels en waar een belangrijke trekroute passeert.  Het is wenselijk dat ook de 
stad initiatieven in die zin neemt. 

http://www.omgeving.geoportaal.be/#/Tienen
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Een paar aankondigingen: 

- Op 2 december 2018 gaat de klimaatbetoging Claim the Climate door in 
Brussel. 

- Op 16 maart 2019 is er dan weer de Grote Lenteschoonmaak in Tienen. 
- De voorzitter vraagt ook of de MAR volgend jaar nog een event zal 

organiseren.  Voorstellen hiervoor worden verwacht. 

 

Verslaggeving: Caroline Meyers – Marcel Jonckers 

 

 

 

 

 

 

 

Belangrijk! 

Er zijn voor 2019 algemene vergaderingen voorzien op volgende data: 10 januari (in 
De Gors, Vissenaken), 7 februari, 14 maart, 4 april, 2 mei, 6 juni, 5 september, 3 
oktober, 7 november en 5 december. 

 

Verbruik vrijetijdscentrum: 2 flessen bruisend water, 2 flessen plat water, 2 flessen 
fruitsap 


